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Slovo starosty
Milí spoluobčané, 
přicházející jaro pomalu probouzí přírodu a člověku sta-
čí, když vjedete do výtluku po zimě, a jste probraný hned 
☺. Tímto to nechci zlehčovat, ale je to prostě každoročně 
zhoršující se realita. My o svých dírách víme a Správu 
silnic jsme na to upozornili, takže až se rozjedou obalov-
ny, bude se opět látat bábovičkami. 
Vrátím se k minulému číslu, kdy jsem psal, že se usku-
teční jednání ohledně autobusů a zrušené diabetologic-
ké poradny. Se starostou Vítkova jsme zasedli ke stolu 
společně s ředitelem firmy Z-Group Bus a bylo nám při-
slíbeno, že problémy s nevypravením autobusů se již ne-
budou opakovat, firma se snaží problémy řešit. V jednu 
chvíli prostě nebyli řidiči díky nemocnosti a do toho ještě 
zimní počasí. Jejich penalizace za nevypravení spoje 
nás celkem nezajímají, domluvili jsme se, že když něco 
nastane, budou neprodleně informovat i nás, starosty 
dotčených obcí, my můžeme zareagovat a pomoci např. 
naší elekrododávkou. 
Zrušení diabetologické poradny vnímá náměstek hejtma-
na pro zdravotnictví, MUDr. Martin Gebauer, jako proble-
matické. On sám i my jsme jednali se zástupci AGELu, 
kteří přislíbili vyřešení situace do května. Ovšem bude-li 
tomu tak a podaří-li se sehnat zde na Vítkovsko lékaře, to 
nevím. Město Vítkov nabídlo i pomoc např. formou bytu, 
tak uvidíme. Města toto nemohou a ani neumí řešit, to je 
věcí pojišťoven a jiných institucí. My vycházíme z toho, 
že když AGEL nemocnici před lety přebíral, garantoval, 
že se nebude dostupnost zdravotní péče ve vítkovské 
nemocnici zhoršovat. Posuďte sami. Nicméně počkáme 
do května a společně s kolegy z okolních obcí budeme 
na tento problém poukazovat, případně jej medializovat, 
což je krajní řešení.

Vzhledem k nepřítomnosti pana místostarosty pojmu 
zbytek článku formou střípků z radnice za něj.
•	Položením minerální vaty na půdě radnice bylo dokon-

čeno zateplení budovy městského úřadu, vše je řádně 
vyúčtováno. Bohužel budova má statické problémy, 
budeme ji muset svázat výztužemi a opravit fasádu 
i štuky po výměně oken. S čímž jsme až tak úplně ne-
počítali, ale nedá se jinak.

•	Kvůli výměně oken na radnici jsme se museli na konci 
roku pustit do návrhu nové obřadní síně. Chtěli jsme 
to již delší dobu, odkládali to, ale díky výměně oken 
došlo k poškození obložení a muselo se začít navrho-
vat prakticky hned. Oslovili jsme mladého arch. Lukáše 
Dardu, který zpracovává studii návrhu obřadní síně. Ze 
začátku jsme s ním jednali společně s místostarostou, 
poté pan arch. prezentoval ještě nedokončenou studii 
na radě města a po finalizaci a doladění všech detai-
lů bude studie představena na zastupitelstvu. Za sebe 
mohu říct, že to je jeden z nejtěžších oříšků během 
mého působení na radnici. Sladit naše představy sami 
na městě, pak s architektem, tak aby to bylo pěkné, 
funkční, lidi pak nenadávali, nezruinovalo nás to. Hodi-
ny jsme trávili videohovory s architektem. Jedno je jas-
né: svatební obřady se v síni budou konat nejdříve na 
podzim.  Podstatnou změnou bude multifunkční využití 

místnosti: podélně, jak jsme byli zvyklí, nově i napříč. 
Třeba pro menší svatbu či vítání občánků. Chtěli by-
chom tam také pořádat zastupitelstva města, přijímat 
větší návštěvy, delegace. Tak ať je investice smyslupl-
ná a místnost využívaná.

•	Rekonstrukce sociálního zařízení na spodním úřadě 
pokračuje dle plánu, už se obkládají jednotlivé míst-
nosti. Zároveň se řeší i nějaké práce navíc jako vzdu-
chotechnika, topení, ať se udělá vše při jednom nepo-
řádku. A roky se na to nemusí sahat. Věříme, že uspě-
jeme s dotací ve výši 400 tis. korun na MSK, což není 
moc, ale pomůže to. Do konce května by mělo být vše 
hotovo.

•	Byly zahájeny stavební práce na skateparku za spor-
tovní halou. Ze zhutněného štěrku se již rýsují překáž-
ky a firma bude začínat s betonáží jednotlivých překá-
žek, ramp. Dle jejich příslibu bude vše hotovo do po-
loviny května, poté rychle udělat in-line dráhu a mohlo 
by to sloužit našim dětem. Na skatepark i pumptrack 
jsme dostali dotaci z Moravskoslezského kraje, takže 
bychom pak připravili i menší slavnostní otevření s ex-
hibicí skejťáků a bikerů.

•	Technické služby již každým dnem očekávají dodání 
elektronáklaďáčku za 580 tis. korun, který bude svážet 
koše, trávu, listí, stavební materiál.

•	Po dvou a půl letech se ozvala Národní sportovní agen-
tura, že jsme uspěli s žádostí o dotaci na výměnu umě-
lého povrchu na hřišti, tzv. umělky. Dotace je tam 80 %, 
což je potěšitelné. Je úsměvné, že oni mají roky čas na 
hodnocení žádosti, ale nám dali čas pouze 5 dnů na 
doplnění podkladů a poté jen 1 měsíc na vysoutěže-
ní dodavatele a doložení bezdlužností. Pan Švancar, 
se kterým dlouhodobě spolupracujeme, je zkušeným 
administrátorem veřejných zakázek = vše jsme stihli. 
Není čas ztrácet čas ☺! Je vybrán dodavatel - firma 
SPORT CLUB s.r.o. Frýdlant nad Ostravicí – s cenou 
660 000 Kč bez DPH.

•	Taktéž jsme uspěli s žádostí o dotaci na MPO na Míst-
ní energetickou koncepci (MEK), což bude stěžejní do-
kument města týkající se energetiky, komunitní ener-
getiky, energetických úspor u městských budov. MEK 
však bude zaměřen i na Budišov jako celek s návrhem 
vhodných opatření. Výše dotace je 400 tis. korun. 
Zpracovatelem MEK bude firma ASITIS z Brna. 

•	Na konci března byl dodán nábytek a vybavení do 
nově opravené hasičské zbrojnice za 200 tis. korun, 
kde jsme získali dotaci z MAS Opavsko.

•	Další rychlovkou bylo podání žádosti o dotaci na Mini-
sterstvo financí na rekonstrukci tělocvičny, sociálního 
zařízení a zázemí na malé škole. Máme vysoutěžené-
ho dodavatele za 3,1 mil., tak abychom zvýšili šanci 
na získání 2,3mil. dotace. Stavební práce mohou být 
zahájeny v květnu, pokud uspějeme.

•	Z ČEZu jsme získali povolení k připojení dvou fotovol-
taických elektráren: na střeše spodního úřadu a spor-
tovní haly. Po vypracování požárně-bezpečnostního 
řešení a energetického auditu můžeme podávat žá-
dost o 75% dotaci z modernizačního fondu.

•	Dále se podařilo získat dotaci ve výši 250 000 Kč na 



BUDIŠOVSKÝ ZPRAVODAJ

3

modernizaci Muzea břidlice z rozpočtu Moravskoslez-
ské kraje. Budeme moct trošku zmodernizovat náš 
hlavní turistický tahák. Součástí dotace je i 50 tisíc ko-
run na uspořádání Hornického dne v září.

Na začátku března jsme se s Krajinou břidlice zúčastnili 
veletrhu cestovního ruch Dovolená 2023 na Černé louce 
v Ostravě. Díky souběžně konanému veletrhu Kniha byla 
návštěvnost vysoká a po oba dny se jsme se na stán-
ku nenudili a měli jsme plno. Naši expozici jsme zajisti-
li společnými silami: Budišov, Odry a Vítkov. Pracovně 
nazývám „BOV“ jako ekvivalent zkratky DOV (= Dolní 
oblast Vítkovic), aby si v Ostravě uvědomili, že cestovní 
ruch v kraji není jen DOV a i my si zasloužíme pozornost 
a podporu. Oceněním naší společné práce bylo vyhláše-
ní vzniku Národního geoparku Krajina břidlice nejlepším 
počinem roku v oblasti cestovního ruchu v MSK. To jsem 
upřímně nečekal, protože ostatní kandidáti byli neméně 
kvalitní. 

Nejlepší počin v cestovním ruchu roku 2022
1. místo: Národní geopark Krajina břidlice
2. místo: Nově zrekonstruovaná nádraží na Osoblažsku
3. místo: POHO vlak, vlakem pohornickou krajinou

Samozřejmě nesmíme usnout na vavřínech, letos nás 

čeká mnoho dalších břidlicových akcí. Namátkou zmíním 
zasedání rady Národních geoparků v Podlesí v dubnu, 
sympózium Národní geopark Krajina břidlice v Budišo-
vě v květnu, Hornický den v září v Budišově již byl také 
zmíněn. A také setkání hornických měst a obcí v Ostravě 
v září, abych nezmiňoval jen akce u nás. To je jen malý 
výčet akcí, které letos pořádáme, či se jich zúčastníme.  
Jako patriot samozřejmě zmiňuji ty naše, když je to Slovo 
starosty. 
V březnu jsme uspořádali - jak jinak než v Budišově- 
historicky první Ples Krajiny břidlice, kde pomohly Odry 
i Vítkov. Pro mě bylo velkým potěšením a zároveň ctí, že 
jsem mohl stát společně s kolegy, starosty a členy spolku 
Krajiny břidlice, před pódiem a přivítat hosty. Pochlubili 
jsme se cenou, kterou jsme vyhráli v Ostravě, bohužel je 
jen jedna, takže ji mám nyní na čas u sebe v kanceláři na 
radnici. Výtěžek z plesu bude použit na břidlicové sym-
pózium. Z rozpočtu Moravskoslezského kraje obdržela 
Krajina břidlice 250 tis. korun dotaci na své aktivity, za 
což jsme rádi. 
Nejsme živi však jen břidlicí, chystají se další pěkné akce 
jako naše tradiční a očekávané Letnice, a také oslava 
významného výročí 150 let od založení SDH v Budišově. 
Takže přesně v polovině července se máme na co těšit. 
A já se budu těšit na osobní setkání s vámi.

Ing. Patrik Schramm, starosta města

Text usnesení byl upraven v souladu se zákonem č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých 
zákonů, ve znění pozdějších předpisů. Občané uvedení v § 16 (občané České republiky s trvalým bydlištěm na 
území obce a fyzické osoby vlastnící na území obce nemovitost) a v § 17 (cizí stání občané, kteří jsou v obci hlášeni 
k trvalému pobytu, stanoví-li tak mezinárodní smlouva) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, mají právo na neupravený text usnesení, který je k dispozici na sekretariátu vedení města, 
Halaškovo náměstí 2, Budišov nad Budišovkou.

4. zastupitelstvo města konané dne 22. února 2023
(přítomno: 15 členů zastupitelstva města;
další přítomní: MěÚ – Ing. Hana Dlouhá,
jednání řídil: Ing. Patrik Schramm, starosta města)
V souladu s § 84 zákona o obcích zastupitelstvo:
•	 schvaluje navržené body programu 4. zasedání za-

stupitelstva města;
 (14 pro, 0, proti, 0 se zdrželo)
•	 Ing. Pavel Brodský se omlouvá za pozdní příchod;
•	 jmenuje předsedu komise pro přípravu návrhu usne-

sení Ing. Rostislava Kyncla a členy MUDr. Věru Miku-
líkovou a Mgr. Ivanu Tomandlovou

 (13 pro, 1 proti – Ing. Rostislav Kyncl, 1 se zdržel – 
MUDr. Věra Mikulíková)

•	 jmenuje ověřovatele zápisu Ing. Slavomíra Jaššo 
a Desanku Sekerkovou

•	 schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o výpůjčce uza-
vřené dne 1. 7. 2022 mezi Městem Budišov nad Bu-
dišovkou, zastoupeným Ing. Patrikem Schrammem 
– půjčitel a Základní školou Budišov nad Budišovkou, 
zastoupenou Mgr. Natálii Jaššovou – vypůjčitel a po-
věřuje starostu města podpisem dodatku;

 (15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace s vyúčtová-

ním Charitě Odry na provoz Občanské poradny v Bu-

dišově nad Budišovkou v roce 2023 ve výši 90 000 Kč; 
schvaluje veřejnoprávní smlouvu na poskytnutí nein-
vestiční dotace a pověřuje starostu města podpisem 
smlouvy;

 (15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace s vyúčtová-

ním Středisku volného času Vítkov, příspěvková orga-
nizace na provoz sociální aktivizační služby pro rodiny 
s dětmi SASRD Tunnel v Budišově nad Budišovkou 
v roce 2023 ve výši 74 079 Kč; schvaluje  veřej-
noprávní smlouvu na poskytnutí neinvestiční dotace 
a pověřuje starostu města podpisem smlouvy; 

 (15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje  poskytnutí neinvestiční dotace s vyúčto-

váním neziskové organizaci TJ Spartak Budišov nad 
Budišovkou, z. s. na úhradu nákladů na činnost od 
1. 1. 2023 do 31. 12. 2023 ve výši 170 000 Kč; schva-
luje veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace a po-
věřuje starostu města podpisem smlouvy; 

 (15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 revokuje usnesení č. 6/2Z/2022 schválené na jednání 

zastupitelstva města dne 23. 11. 2022 ve znění:
 Zastupitelstvo města Budišov nad Budišovkou schva-

luje zvýšení závazných ukazatelů – neinvestiční 
příspěvek na provoz Technickým službám města 

Zastupitelstvo
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Při příležitosti veletrhu cestovního ruchu 
proběhlo slavnostní vyhlášení ocenění 
za přínos pro rozvoj cestovního ruchu 
Moravskoslezského kraje za rok 2022.
Po více než 10 letech usilovné práce 
získala Krajina břidlice v loňském roce cer-
tifikát „národní geopark“. V sobotu 5. 3. 2023 byl vznik 
národního geoparku vyhodnocen jako „Nejlepší počin 
roku 2022 v cestovním ruchu Moravskoslezského kra-
je“. Za oceněním stojí dlouholetá práce členů a partnerů 
Krajiny břidlice, zapsaného spolku, kterou členové pro-
vádí převážně ve svém volném čase. Jedná se o činnost 
vydavatelskou, výstavnickou, Krajina břidlice organizuje 
přednášky, terénní exkurze. Její členové - města, obce, 
spolky a fyzické osoby provozují turistické aktivity. Spo-
lek je natolik aktivní, že se Krajině břidlice dostává věhla-
su nejen po celé České republice, ale i v zahraničí. 
Náměstek hejtmana Moravskoslezského kraje pro regi-
onální rozvoj a cestovní ruch, Jan Krkoška, uvedl: „Uni-

kátnost Krajiny břidlice spočívá v pohornické krajině, 
která vznikala těžbou břidlice po dobu několika staletí.“ 
Břidlicové hornictví zanechalo v krajině opravdu jedineč-
ný otisk - třpytivé odvaly břidlic a ruiny hornických sta-
veb v okolí jámových a stěnových lomů. Mystické kouzlo 
vytváří desítky starých břidlicových dolů. Mezi nejatrak-
tivnější lokality patří zpřístupněná důlní díla - Flascha-
rův důl u Oder a Raabova štola v Zálužném u Vítkova, 
Muzeum břidlice v Budišově nad Budišovkou, venkovní 
geologické expozice v Odrách a Vítkově. Pohornická 
krajina je protkána téměř stovkou kilometrů naučných 
stezek vedených kolem starých dolů a odvalů odpadní 
břidlice.
Na cenu „Osobnost cestovního ruchu Moravskoslezské-
ho kraje“ byl nominován člen Krajiny břidlice a starosta 
města Budišov nad Budišovkou Ing. Patrik Schramm.  Po 
rozhodnutí odborné komise obsadil v těžké konkurenci 
skvělé 2. místo. Patrik Schramm věnuje činnosti v ces-
tovním ruchu mnoho energie. Jako starosta se zasloužil 

Budišov nad Budišovkou, příspěvkové organiza-
ci o 2 000 000 Kč. Výsledný ukazatel na rok 2022 = 
11 500 000 Kč;

 (15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje zvýšení závazných ukazatelů za rok 2022 

Technickým službám města Budišov nad Budišovkou, 
p. o. – neinvestiční příspěvek na provoz o 700 000 Kč. 
Výsledný ukazatel na rok 2022 činí 10 200 000 Kč;

 (15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje  bezúplatný převod stavby pod názvem  

„I. etapa realizovaných společných zařízení v k. ú. Bu-
dišov nad Budišovkou, Staré Oldřůvky, Podlesí nad 
Odrou: polní cesty a protierozní opatření“ v celkové 
účetní hodnotě 44 694 684,12 Kč, dle přiloženého pro-
tokolu o předání stavby;

 (15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje  podání žádosti do programu „Podpora 

obnovy a rozvoje materiálně technické základny re-
gionálního školství v působnosti obcí“ vyhlášeného 
Ministerstvem financí a schvaluje znění investičního 
záměru na akci s názvem „Rekonstrukce tělocvičny 
a přilehlých prostor Základní školy Budišov nad Budi-
šovkou“;

 (15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 schvaluje k akci s názvem „Rekonstrukce tělocvičny 

a přilehlých prostor Základní školy Budišov nad Budi-
šovkou“ zajištěná vlastních zdrojů v minimální výši 30 
% celkových nákladů akce a profinancování případ-
ných nezpůsobilých výdajů;

 (15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 rada města navrhuje zastupitelstvu schválit navýšení 

dotace na vybudování nebo opravu zdroje pitné vody 
do výše 35 000 Kč, byl vznesen protinávrh na navý-
šení až na 40 000 Kč; zastupitelstvo schvaluje do-
taci ve výši 50 % nákladů na vybudování nebo opravu 
zdroje pitné vody, nejvýše však 40 000 Kč;

 (11 pro, 4 proti – MUDr. Věra Mikulíková, Mgr. Ivana 
Tomandlová, Ing. Patrik Schramm, Roman Pecník, 0 
se zdrželo)

•	 schvaluje předložené podmínky pro poskytnutí dota-
ce a pověřuje radu města schvalováním žádostí o po-
skytnutí dotace;

 (15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 bere na vědomí Závěrečnou zprávu o činnosti Krajiny 

břidlice, z. s. za rok 2022.
 (15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

Národní geopark Krajina břidlice oceněn
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o vybudování nové expozice Muzea břidlice, obnovu bři-
dlicových stezek, vybudování stezky k Jezernímu dolu, 
stavbu rozhledny Halaška. Je zakládajícím a aktivním 
členem spolku Krajina břidlice, ve volném čase si rád 
obleče stejnokroj Krajiny břidlice a prezentuje národní 
geopark. 
Na území národního geoparku Krajina břidlice se nachá-
zí také Cyklostezka Moravice, která díky hlasování široké 
veřejnosti dosáhla 3. místa v kategorii „Nejoblíbenější cy-
klostezka, trail či běžecká trasa“. Stezka vede malebným 
údolím řeky Moravice od Opavy až po vodní nádrž Kruž-
berk. Na trase se v Hradci nad Moravicí můžete nechat 
okouzlit nádherným zámkem. Další zastávkou na cestě 
pak může být unikátní technická památka Weisshuhnův 
kanál. Jedná se o papírenský náhon, který přiváděl vodu 
a plavil dřevo do Žimrovické papírny od roku 1891. Dal-
ším místem pro odpočinek na trase může být zřícenina 
hradu Vikštejn. Cesta pak končí na hrázi Kružberka, od-
kud se skýtá nádherný výhled na nekonečnou hladinu 

vodního díla. Terén je mírně kopcovitý s nejvyšším pře-
výšením mezi obcemi Lhotka a Nové Těchanovice. 
 „Všech ocenění si vážíme a děkujeme!“  
  

Krajina břidlice
. . .  kde bije srdce z břidlice  . . .

Preventivní doporučení Policie ČR  
Reverzní inzertní podvody – podvodné platební brány

Případ:
Mladá žena z Opavska na online inzertní platformě pro-
dávala šaty za částku okolo 2 tisíc korun. V březnu toho-
to roku ji prostřednictvím aplikace pro bezplatné zasílání 
zpráv kontaktovala neznámá osoba z profilu, který nesl 
ženské jméno. 
Během komunikace, kdy neznámá či neznámý kupující, 
tedy podvodník projevil o šaty zájem s tím, že je zakou-
pí přes kurýrní službu, si vyžádal od prodávající ženy 
sdělení emailového a telefonního kontaktu. 
Podvedená žena následně na svůj soukromý email ob-
držela  internetový odkaz na podvodné  stránky  ku-
rýrní služby, po jehož otevření ji přesměroval k pod-
vodné platební bráně se zadáním kompletních údajů 
její platební karty, včetně data platnosti a CVV kódu. 
Navíc po vyplnění všech údajů z platební karty, které 
se zadávají při platbě, ji  stránka přesměrovala  ještě 
i k vyplnění přihlašovacích údajů do  jejího  interne-
tového bankovnictví k osobnímu bankovnímu účtu. 
Poškozená na podvodné internetové stránce vyplnila 
i veškeré údaje včetně citlivých informací potřebných 
k přihlášení k bankovnímu účtu a po zadání dat ji byla 

doručena SMS  zpráva  z  banky  s  šestimístným  kó-
dem, který na podvodných stránkách opět vyplnila 
a tím nevědomě pachateli umožnila přístup do své-
ho  internetového  bankovnictví. Neznámý pachatel 
zde následně vytvořil několik bankovních účtů, ke kte-
rým současně vytvořil i virtuální platební karty za pomo-
ci kterých provedl neoprávněné transakce a prodávající 
tímto způsobil škodu za téměř 200 tisíc korun.

Doporučení:
Pokud prodáváte zboží takzvaně „z druhé ruky“ přes in-
zerát na sociálních sítích nebo na prodejních serverech 
ZBYSTŘETE:
•	pachatelé pracují s podvodnou platební bránou
•	podvodné platební brány vypadají jako stránky pře-
pravních společností nebo stránky bankovních in-
stitucí – podvodníci zneužívají loga, grafiku i název

•	cílem pachatele je získat informace  z  platební 
karty (číslo karty, datum platnosti, CVV/CVC kód) 
nebo přihlašovací  údaje  k  vašemu  bankovnímu 
účtu

A PROTO:
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•	nikdy neklikejte  na  zaslaný  odkaz podvodníka, 
v tu chvíli vydávajícího se za kupujícího, pokud ze 
zvědavosti na odkaz kliknete a vstoupíte na podvr-
žené stránky, nikdy na nich nezadávejte  informace 
ke své platební kartě ani bankovnímu účtu – pro-
střednictvím  jakéhokoliv  odkazu  zaslaného  údaj-
ným kupujícím se nikdy nepřihlašujte do  interne-
tového bankovnictví!!!

ZÁVĚREM:
Pokud chce kupující věc koupit, postačí mu číslo vašeho 
bankovního účtu, na  legendu s platbou přes kurýrní 

službu prostřednictvím internetového odkazu nena-
leťte!

Další informace k reverzním inzertním podvodům na-
leznete v internetovém odkazu České bankovní asocia-
ce, která připravila ve spolupráci s odbornými partnery, 
tedy i Policií České republiky interaktivní vzdělávací 
Kybertest, kde jsou, mimo jiné, pro názornost uvedeny 
ukázky komunikace s podvodníkem a podvodné plateb-
ní brány nebo také na stránkách Policie České republi-
ky v článku s názvem Podvod přes inzerát.

por. Bc. Pavla Welnová, komisař

Technické služby

TESPORT

Vzkaz pejskařům

Novinky ze společnosti TeSport Budišov nad Budišovkou, s.r.o.

Vážení chovatelé pejsků,
dovoluji si Vás prostřednictvím Budišovského zpravodaje 
požádat o chvilku zamyšlení.
Jistě jste si všimli, že s ústupem sněhové pokrývky kon-
čícího zimního období se před námi občany otevírá bo-
hužel stále stejný obrázek ulic a volných ploch našeho 
města, a to obrázek ploch znečištěných rodinnými miláč-
ky – pejsky. Je mi líto, že někteří jejich majitelé stále ne-
jsou ochotni respektovat pravidlo – chov pejska je radost, 
ale i starost, a neberou tak na vědomí, že ostatní obča-
né nechtějí být obtěžováni výkaly pejsků zanechanými 
na různých místech našeho města.
Na území obce jsou rozmístěny sběrné nádoby na od-
padky, které je možno využít pro uložení obalů s „produk-
cí“ Vašich čtyřnohých miláčků.

Prosím věnujte se svým pejskům. Nevěřím, že něko-
ho potěší, když si na své obuvi donese domů „voňavý“ 
dárek.
Pro Vaši představu uvedu pár jednoduchých čísel: jestli-
že je ve městě asi 500 pejsků, kdy každý z nich „vyrobí“ 
v průměru 5 deka hovínek, tak za jeden den naše město 
obdrží v tom horším případě 25 kilogramů takového ma-
teriálu. S politováním musím konstatovat, že bohužel je 
toto množství materiálu v ulicích a na ostatních plochách 
města vidět. A přesto stačí tak málo – po svém miláčkovi, 
který „vyprodukoval,“ jednoduše u k l i d i t!
Zároveň děkuji Všem zodpovědným pejskařům za to, 
že po svých čtyřnohých kamarádech uklízí.

Ing. Pavel Brodský, Technické služby města Budišov 
nad Budišovkou, p. o.

Tepelné hospodářství
Další topná sezona pomalu končí, a tentokrát byla 
pro mnohé opravdu náročná. Vzhledem k cenovým 
turbulencím všech komodit jsme byli nuceni si za energie 
připlatit, ale navzdory různým katastrofickým scénářům 
nikdo v Evropě ani u nás v Česku nezmrznul a situace 
s cenami energií se snad pomalu začíná zase stabilizovat. 
Co se týče výhledu cen za plyn a elektřinu pro kotelny 
ve správě naší městské firmy, tak již plánujeme, jak to 
bude v roce 2024. Podle posledních informací od našich 
dodavatelů energií se ještě nedá uzavřít kontrakt za 
stálou cenu, ale výhled vypadá nadějně a uvidíme, co 
přinesou příští měsíce. V této věci bych si dovolil mírný 
optimismus. Budeme se samozřejmě snažit, aby cena 
tepla pro odběratele zůstala vzhledem k možnostem na 
co nejnižší úrovni. 
Z plánů investic na letošní rok bych vypíchnul rekonstrukci 
kotelny B2 na ulici Mírových letnic. Tak jako v ostatních 
případech, ve kterých jsme přistoupili k rekonstrukci 
zdroje tepla, i zde se jedná již o krajně morálně 
i technicky zastaralou kotelnu, která byla pořízena v roce 
1999. V plánu je výměna obou kotlů, vyvložkování 
komínu, úpravy rozvodů a výměna systému měření 

a regulace. Jak nám ukázaly zkušenosti z minulých 
rekonstrukcí, výměnou zdroje dojde k úsporám za 
energie a podstatnému vylepšení poměru cena/výkon. 
V současné době se dokončuje projektová dokumentace, 
realizace proběhne v letních měsících.  

Sport
Ve sportovní hale pokračuje běžný provoz, v zimních 
měsících tohoto roku se více méně každou sobotu v hale 
pilně sportovalo: 3 turnaje ve futsale si zahrála mládež 
od nejmenších po větší fotbalisty, rovněž se hrál i turnaj 
starých gard (hráči nad 40 let). Konal se i oblíbený turnaj 
v badmintonu ve čtyřhře smíšených párů, poměřit síly 
s místními páry přijely dvojice např. z Opavy a Rýmařova. 
V půli března byla opět po roce k vidění soutěž v rybolovné 
technice, tentokrát se dokonce jednalo o mistrovství 
České republiky. Na soutěž přijelo 90 soutěžících ze všech 
koutů Česka a troufnu si tvrdit, že většina soutěžících 
byla u nás v Budišově poprvé. 
Halový sport v důsledku teplejšího počasí zřejmě trochu 
ustoupí do pozadí, pomyslné sportovní otěže opět 
převezme venkovní sport, zejména fotbal. V hale je ale 
i nadále možno sportovat, takže když třeba nebude venku 
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ŠkOlSTví

Účast žáků na soutěžích

Recitační soutěž

pěkně, přijďte si protáhnout tělo k nám.
Na závěr jedna dobrá zpráva: městu se podařilo získat 
dotaci z Národní sportovní agentury na rekonstrukci 
hřiště s umělým povrchem, které se nachází hned vedle 
fotbalového hřiště. Stávající povrch (rok pořízení 2006) 
pomalu dosluhuje, a tak během letních měsíců dojde 
k jeho výměně za nový, který bude splňovat všechny 
normy na venkovní sporty včetně tenisu. Kromě výměny 
povrchu bude nově instalován i basketbalový koš, takže 
na své si přijdou i příznivci sportu pod bezednými koši. 
Snad se celá akce povede realizovat co nejrychleji a třeba 
ještě letos bude možnost nový povrch otestovat.  

Ing. Slavomír Jaššo
jednatel společnosti

Běžný režim škol (tzn. žádná podivná covidová omeze-
ní) konečně umožnil také realizaci soutěží různého druhu 
a charakteru.
Již na podzim se naši žáci účastnili výtvarných a pě-
veckých soutěží a v tomto módu budeme pokračovat 
i nadále. V březnu naše žáky čeká pěvecká a výtvarná 
soutěž na Základní škole nám. Jana Zajíce ve Vítkově, 
a dále poměrně prestižní soutěž s názvem „Opavský 
skřivánek“. Výtvarných soutěží se účastníme také „kore-
spondenčně“, kdy řada organizací, SVČ či neziskových 
organizací vyhlašují různá témata a školy zasílají díla 
žáků poštou. Tímto způsobem se účastníme např. sou-
těže pořádané Mysliveckým spolkem Opava či soutěže 
pořádané Okresním sdružení hasičů Opava. Zde jsme 
zaslali i díla literární. Těchto soutěží je poměrně hodně, 
snažíme se tedy zapojit se tam, kde se nám to hodí jak 
po stránce vzdělávací, tak po stránce motivační – tzn. 
pokud je to téma, které děti nadchne či zaujme, rády se 
účastní.
Vyjma pěveckých soutěží neopomínáme ani klasickou 
recitaci – zde náš žák Tobiáš Drozd postoupil přes okrs-
kové kolo do kola okresního. 
„Dovednostní“ soutěže ovšem doplňují i soutěže klasic-
kého rázu: dějepisná a zeměpisná olympiáda, olympiáda 
v anglickém jazyce, matice, ekonomická olympiáda atp. 
Protože tyto soutěže jsou často už okresního charakteru, 

kdy přijíždějí jen ti „nej“ ve školách v okrese, nebo do-
konce celostátního charakteru (např. matematická sou-
těž Klokan nebo ekonomická olympiáda, které jsme se 
letos účastnili poprvé), kdy se např. soutěž koná v onli-
ne prostředí, není vždy důležité, na které příčce se žák 
umístí, ale mnohem důležitější je zkušenost, kterou děti 
při těchto soutěžích naberou. To se jim snažíme při ka-
ždé soutěži zdůraznit: opravdu tu nejde o zlaté trenky či 
stupně vítězů, ale aby si naši žáci vyzkoušeli různá zadá-
ní, nutnost použití různých způsobů řešení, umění použít 
vlastní kreativní přístup. Soutěžením chceme v žácích 
podpořit zájem o obor, snahu překonat sám sebe, zku-
sit si porovnat své dovednosti s ostatními. Snažíme se 
u žáků zmírnit v těchto situacích stres, protože soutěže 
nejsou vždy ideálním případem, jak se mohou žáci před-
vést. A když z toho náhodou nějaký ten úspěch vypadne 
– tak tím lépe!
V minulých měsících tak byli úspěšnými sběrateli zkuše-
ností Dominik Holub v dějepisné olympiádě, Adam Indrák 
a Bára Sekerková v olympiádách z anglického jazyka, Li-
liana Jaššová v zeměpisné olympiádě, či Honza Grycko 
v olympiádě ekonomické.
Tímto děkuji nejen žákům za reprezentaci, ale také svým 
kolegům, kteří zodpovědně a pečlivě žáky na soutěž při-
pravují a jsou zároveň organizátory školních kol.

Mgr. Natálie Jaššová, ředitelka školy

Školní kolo recitační soutěže u nás proběhlo ve dvou 
termínech. Zde krátký report, jak to všechno proběhlo:

Odpoledne 25. ledna představovalo pro některé páťáky 
chvíle očekávání, napětí a trémy, které však v závěru 
vystřídaly pocity úlevy a určitě také štěstí. Konala se 
totiž recitační soutěž, ze které mohl jen jeden recitátor 
postoupit do okrskového kola. Paní učitelky Hana 
Hladišová a Lenka Galová si během hodinky vyslechly 
žákovské veršování a hodnotily přednes, vystupování 
a taky jak se kdo odvážil okořenit svůj výstup dramatickým 
talentem. Zazněla klasika z pera Jiřího Žáčka a ještě 
větší klasika představená Štěpánem Dvořákem. Ten si 
vybral text Lesní studánka Josefa Václava Sládka a stal 
se nejlepším recitátorem. Na pomyslné stupně vítězů ho 
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doprovodila druhá Marlen Hana Dawidková a třetí Adéla 
Kuchaříková. S prázdnou ale neodešel žádný recitátor, 
diplom za účast a sladké odměny si odnesli úplně všichni.

I žáci v budově školy na náměstí Republiky rády recitují 
básničky, a tak měli možnost zúčastnit se každoroční 
recitační soutěže. Nejprve v každé třídě proběhlo třídní 
kolo, ve kterém byli vybráni ti nejlepší recitátoři. Ti 
postoupili do školního kola, kde předvedli svou básničku 
přede všemi dětmi.
Letos nám do školního kola, které se konalo 10. února, 
postoupilo 25 dětí. Odvážně přednesly svou báseň 
a paní učitelky vybraly opět ty nejlepší. 
Do okrskového kola ve Vítkově byli vysláni tito žáci: Mia 
Čarná, Šimon Horák, Tobiáš Drozd, Eliška Mičková, 
Laura Klokočníková a Štěpán Dvořák. V pátek 10. března 
v okrskovém kole ve Vítkově uspěl se svou básničkou 
„Drozdi“ žák druhé třídy Tobiáš Drozd. Tobiáškovi 
budeme držet palce v okresním kole, které se uskuteční 
v Opavě 24. března.

Mgr. Irena Karásková, Mgr. Lenka Galová, 
organizátorky školního kola

V pátek 17. února se naše ško-
la proměnila v kouzelnickou školu. 
Potkávali jsme různé nadpřirozené 

i pohádkové bytosti, např. princez-
ny, čaroděje a čarodějky, kovboje, 
piráty, smrtky, kostlivce, jůheláka, 

polního strašáka, chodící vánoční 
stromeček, klauny, živou Oreo su-
šenku a jiné. Navštívili nás lidé růz-
ných profesí např. kuchař, rybář, 
lovec nebo fotbalisté. Také zvířátka 
z lesa a okolí přišla do školy: liška, 
medvěd, myšky, dinosaurus… Přijeli 
i cizinci jako třeba tanečnice z Indie, 
egyptská královna či indiáni. 
Všechny tyto atraktivní bytosti se dvě 
hodiny vzdělávaly, poté se šly poba-
vit do tělocvičny. Tady si spolu všech-
ny děti zatancovaly, zasoutěžily 
a některé vyhrály cenu za originální 
masku. Děkujeme rodičům, kteří své 
děti podpořili a pomohli jim vymyslet 
a vyrobit kostým. Děti mají z toho 
dne vždy radost a skvělý zážitek.

Pedagogové I. stupně  
nám. Republiky

Maškarní bál

Je libo slaný nebo sladký?
V pátek 17. února si děti ve škol-
ní družině vyzkoušely toasty obou 
chutí. Naši hlavní kráječi a „pečáci“ 
(jak sami sebe označili), Honzík Klus 
a Vilda Bargel, opekli všem ostat-
ním toastíky: bílé i celozrnné, pod-
le jednotlivých přání a objednávek. 
Nakrájeli taky spoustu ovoce a zele-
niny. Ostatní děti mezitím připravily 
pomazánky – sýrovou, bylinkovou 
a sladkou tvarohovou. Různými vy-
krajovátky si vytvořily sýrová a šun-
ková srdíčka, kolečka, kytičky, zkrát-
ka, co kdo chtěl a potřeboval pro své 
gurmánské a vlastně i výtvarné dílo. 
A mohlo se začít zdobit. Toastové 
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Školáci po letech konečně na lyžáku v Guntkách!

Školní sekáč

obličeje, strašidýlka, zvířátka i rozkvetlé zahrádky, vše 
dle vlastní chuti a představivosti. 
Někteří dali přednost sladké variantě – jahodové pusy, 
borůvkové oči, nosy z hroznového vína a pod tím vším 
slaďoučký tvaroh. Většina dětí však vyzkoušela obě va-

rianty a při závěrečném hlasování vyhrál s obrovským 
předstihem právě ten ovocný, protože byl, cituji, „MEGA-
DOBRÝ“. 

Martina Volková,
vychovatelka školní družiny

V týdnu od 20. do 24. února se ko-
nal lyžařský výcvikový kurz místní 
základní školy. Využili jsme dlouho 
očekávaného opětovného otevře-
ní vleku v Gutramovicích. Rado-
vali jsme se, že budeme mít méně 
starostí, bude to stát méně peněz 
a budeme lyžovat „za humny“. No 
a málem jsme nelyžovali vůbec… 
Hrůzostrašný víkend před lyžákem 
(stále pršelo) nás vyděsil, sníh se to-
tiž chystal zmizet. Naštěstí v pondělí 
jako mávnutím kouzelného proutku 
nastala opět „zima“. Celkem 38 ly-

žařů, z toho 15 z prvních a druhých 
tříd, nasadilo lyže a vyrazilo na svah. 
„Doprovod“ jim dělali 3 instruktoři – 
učitelé a dva externí instruktoři. Vel-
kou pomocí byla také paní asistentka 
Martina. Svah byl s velkou péčí při-
praven a při „vší té bídě okolo“ jsme 
měli díky personálu areálu pod lyže-
mi stále dost sněhu. Jsme jim za to 
velmi vděčníííííí.
Celý výcvikový týden proběhl dobře. 
O co méně sněhu, o to více nad-
šení  Nejmenší lyžaři začátečníci 
úspěšně krotili své lyže na malém 
vleku, kde se jim díky panu instruk-
torovi Liborovi a paní asistence Mar-
tině Volkové dostávalo důkladné prů-
pravy a péče. Velcí začátečníci s ly-
žemi zpočátku bojovali trochu více, 

ale i ti nakonec během týdne zvládli 
sjet celý kopec. Pokročilí lyžníci si 
zdokonalili a vypilovali techniku pod 
vedením zkušené instruktorky paní 
učitelky Jiřiny Holleschové a pana 
učitele Radka Gronycha.  Zlepšení 
bylo nejvíce vidět zvláště u těch ly-
žařů, kteří se něco naučit doopravdy 
chtěli. Pobyt na lyžáku upevnil i přá-
telské vztahy mezi žáky a přinesl 
spoustu zábavy a zážitků, na které 
se nezapomíná.
Byli jsme velmi rádi, že nám počasí 
nakonec „přálo“ a kurz se podařilo 
uskutečnit v plném rozsahu. Velké 
díky ještě jednou patří personálu ski 
areálu a přírodě!!!

Mgr. Petr Mazůrek  
a Mgr. Jiřina Holleschová

Velké množství lidí navštívilo prv-
ní školní sekáč, který se uskutečnil 
15. března 2023, a nutno podotk-
nou, že ve většině případů odcházeli 
nakupující spokojení. K zakoupení 
zde bylo ošacení od nejmenších ve-
likostí, přes velikosti pro naše žáky, 
krásné šaty pro ženy až po oblečení 
pro statné muže. Našla se tady dále 
obuv, ložní povlečení, deky, peřiny, 
hračky i knihy. Každý, kdo nás na-
vštívil, si přišel na své. 
Veškeré prodávané ošacení a ostat-
ní zboží bylo darováno do sekáče 
zaměstnanci naší školy, oslovenými 
organizacemi, a některými občany 
našeho města. Za veškeré dary vel-
mi děkujeme. 
Cena veškerého zboží byla jednot-
ná, 10 Kč za kus. I přes tuto nízkou 

cenu se nám podařilo vydělat pře-
krásnou částku 6 250 Kč, za kterou 
budou zakoupeny knihy do školní 
knihovny.
Vzhledem k úspěchu této akce jsme 
se již nyní rozhodli, že školní sekáč 
určitě zopakujeme na podzim. Po-
kud máte tedy ve svém šatníku ne-

potřebné oblečení, obuv, ložní prá-
dlo, hračky aj. a nevíte kam s tím, 
tak jej můžete darovat naší škole, 
respektive našim žákům, protože 
i další výtěžek bude určen na nákup 
potřeb našich žáků. 

Mgr. Rozálie Zlámalová, DiS.,  
sociální pedagog
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Dobrou praxi sociálního pedagoga předáváme dál!

Inovace školní jídelny

Pozice sociálního pedagoga nabrala od jarních měsíců 
loňského roku skutečně zajímavý směr, který díky pozici 
paní Mgr. Rozálii Zlámalové, DiS. umožňuje naší ško-
le přednést a předvést opravdu kvalitní sociální práci 
v rámci školního terénu. Zde je několik aktivit, kterými 
mj. rozvíjíme odbornost této pozice a snažíme se ji stále 
zdokonalovat ku prospěchu žáků, školy i rodin samot-
ných:

V květnu loňského roku jsme se zúčastnily s ředitelkou 
školy konference, kterou pořádalo Centrum inkuze o. p. 
s. v Opavě. Zde jsme nebyly pouhými diváky, ale těmi, 
kdo představil pozici sociálního pedagoga v činnosti zá-
kladní školy. Přímo na konferenci jsme se shledaly s vel-
mi příjemnými ohlasy a zpětná vazba ze základních škol 
v okolí na sebe nenechala dlouho čekat.
Prvními pedagogy, kteří za naší „paní sociální“ přijeli, 
byly již v listopadu 2022 paní Martykánová ze ZŠ Krnov 

a dále paní Žižková s paní Ščudlovou ze ZŠ Janáčkovo 
náměstí, Krnov. Velmi intenzivní a úzká spolupráce pak 
probíhá od prosince 2022 dlouhodobě s paní Váňovou, 
která je sociální pedagožkou ZŠ J. Zajíce, Vítkov.
V únoru tohoto roku za námi přijel pan Bc. David Sotor-
ník, který je sociálním pedagogem ZŠ Karviná. Pan So-
torník byl již tedy čtvrtou návštěvou na naší škole, která 
přijela za naší sociální pedagožkou se žádostí o meto-
dickou podporu při výkonu povolání sociálního pedagoga 
v základních školách. 
Zástupci všech škol přijeli prvotně proto, že chtěli zjistit, 
jak je na naší škole pracováno se skrytým záškoláctvím 
a jakým způsobem navázat dobré vztahy s dalšími orga-
nizacemi, se kterými by měla škola být v úzké spolupráci. 
Všechny návštěvy byly velkým přínosem také ve směru 
k naší škole. Výměna zkušeností a informací je i pro naši 
školu velmi důležitá a podstatná pro stálé zkvalitňování 
podmínek práce s našimi žáky.
V tuto chvíli začíná Mgr. Zlámalová jednat s Vyšší od-
bornou školou sociální v Ostravě o možnosti přednášky 
pro žáky této školy v dalším školním roce. Žáci na VOŠS 
studují obor sociální pedagogika a díky této přednášce 
by dostali šanci se podívat na sociální pedagogiku i z po-
hledu praxe. Snad se vše podaří a bude možné posu-
nout pozici sociálního pedagoga mnohem více z teorie 
do praxe. 
No, a přiznejme si, že sociální práci ve škole chceme 
opravdu otevřít a přiblížit i směrem k veřejnosti, včetně 
té odborné, proto bychom rádi v tomto roce naplánovali 
menší konferenci právě na téma dobré praxe. Snad se 
podaří plány naplnit.

Mgr. Rozálie Zlámalová, DiS.

Školní kuchyň prošla v minulých měsících fyzickou ob-
měnou. Prvně do zaslouženého důchodu odešla jedineč-
ná kuchařka Dáša. Všichni návštěvníci, ale i děti ji znají 
jako dobrosrdečnou paní zpoza výdejního okýnka. Pře-
jeme jí na důchodu čas a klid pro aktivity, které má ráda!
V úterý 21. března se 
pracovníkům školní 
jídelny a Technických 
služeb Města Budi-
šov podařilo dostat do 
prostorů školní kuchy-
ně konvektomat. Díky 
úžasné podpoře zřizo-
vatele, který přispěl in-
vestiční částkou téměř 
600.000 Kč na poří-
zení nového kotle, ale 
zejména konvektoma-
tu s obsahem 20 gas-
tronádob, věříme, že 
příprava pokrmů bude 
efektivnější (stran spo-
třeby energií i lidské 

práce), a že celkově tato investice přispěje ke zkvalitně-
ní stravování více než 300 strávníků školní jídelny (žáci 
školy, děti školky, pracovníci a ostatní strávníci). 
Ovšem při instalaci zařízení se pracovníci jídelny muse-
li potýkat s problémem, kterému říkáme „dveře“. Šířka 
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dveří školní kuchyně z nájezdové rampy nedosahuje 
standardu šířky, která je nutná pro tato velkorozměrová 
zařízení… A tak musí některé mašiny oknem, které je 
paradoxně širší než dveře. To by nebyl až takový pro-
blém, kdyby váha tohoto zařízení nepřesahovala 3 me-
tráky. To pak nezbývá než zavolat Technické služby 
Města Budišov, respektive všechny její chlapy se zdra-
výma rukama, nohama, srdcem a hlavou, abychom toto 
zařízení do prostorů školní kuchyně dostali. Tímto všem 
TĚMTO CHLAPŮM Z 21. BŘEZNA fakt srdečně děkuje-
me – zařízení je na místě, funguje, fungují prý i všichni 
chlapi. 
Je tak třeba si zatleskat, poplácat se po rameni a po-
gratulovat si! A věříme, že to přispěje i ke spokojenosti 
všech strávníků.

Vedení školy a školní jídelny

Masopust neboli karneval

Lyžování se školkou

Lidová tradice masopustu, jinak také fašanku, voračky, 
znamená v původním smyslu slova „opuštění masa“, 
„dát pryč maso.“ Masopust pak představoval období 
hodování a veselí mezi dvěma postními dobami. V sou-
časné době je však význam karnevalu obecný a neváza-
ný na určité období. Jde o taneční zábavy, hýření, lidové 
zábavy v maskách, maškarní bály. 
Maškarní bál pro děti pořádala také naše mateřská ško-

la. Karkulky, Spidermani, princezny, draci, klauni, piráti, 
berušky, Batmani, víly a spousta dalších krásných ma-
sek, ve kterých si nejen děti užívaly soutěže a zábavu 
po celé dopoledne. Radost dětí a pýcha, se kterou svůj 
kostým v promenádě všem předvedly, byla současně 
odměnou pro vás rodiče. Děkujeme vám za vaše děti. 
Byli krásní!!! 

Zdeňka Sventková, MŠ

Po dlouhém čekání jsme mohli s dětmi letos vyrazit na 
lyžáček do znovuotevřeného ski areálu v Horních Gun-
tramovicích. První zážitky na děti čekaly již po cestě, kdy 
některé děti jely elektromobilem Tesportu a další s dob-
rovolnými hasiči města Budišova. Patří jim velké díky, 
zvláště panu Tomáši Indrákovi, protože již 6 let nás do-
provází na lyžařský výcvik.
První den jsme začínali s dětmi od základů, protože jen 
dvě děti měly již nějaké zkušenosti s lyžováním. Učily se 
zapínat a vypínat lyže, otáčet se na jedné lyži, bruslit, ale 
také padat a umět se zvednout. Úžasný instruktor Ond-
ra Vystrčil byl jako vždy k dětem velmi trpělivý a svým 
přístupem a humorem si děti získal. Patří mu velké po-
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děkování. Svůj lyžařský pokřik děti 
trénovaly každý den a poslední den 
si jej mohly vyzkoušet i pro Český 
rozhlas, který s dětmi nahrával také 
rozhovory. Začátky jsou pro děti 
vždy náročné, nemohou se dočkat, 
až budou skutečně lyžovat. A tak již 
druhý den jsme pomalu zkoušeli jíz-
du na dětském vleku. Občas se to 
neobešlo bez pádu, ale současně 
děti prožívaly nadšení z nových zá-
žitků a hlavně dovedností. Jakmile 
všichni zvládli zastavit v pluhu, mohli 
jsme začít zkoušet jízdu v oblouč-

cích. Poslední den si děti vyzkouše-
ly i jízdu na velkém vleku a hlavně 
všichni zvládli sjet celý velký kopec. 
Je to opravdu úspěch, protože vět-
šina dětí stála v pondělí na lyžích 
poprvé a již v pátek všichni oblou-
čkem sjeli velký kopec. Za takovou 
odvahu a snahu děti dostaly diplomy 
a odměny. 
Chtěla bych velmi poděkovat Lyžař-
skému oddílu, který nám připravil 
ideální lyžařské podmínky, upravil 
sjezdovky a zajistil krásné zázemí 
pro děti. Pánům Švidrovi a Kufovi 

za přípravu občerstvení pro děti, kdy 
mnohdy těšení se na párek v rohlí-
ku a horkou čokoládu bylo nejlepší 
motivací.
Již několik let s námi jezdí na lyžař-
ský kurz paní učitelka Lucie Jakelo-
vá, která je nejen nepostradatelným 
členem týmu, ale také zapisovatelem 
střípků a vtipných hlášek z lyžáčků. 
Týden lyžování s dětmi ze školky 
je vždy náročný, nejen pro děti, ale 
i pro nás dospělé, přesto již teď se 
těšíme na další rok a nové zážitky. 

Mgr. Kateřina Vlková, učitelka MŠ

Střední škola Odry - návštěva ve Vítkově
Minulý měsíc navštívila naši školu vzácná návštěva, za-
vítali k nám čelní představitelé města Vítkova, starosta 
Mgr. Jakub Cihlář a místostarosta Mgr. Martin Šrubař. 
Oba navštívili historickou budovu školy v centru Vítkova, 
kde sídlí výuka oborů Automechanik a Kuchař-číšník, 
které město už dlouhodobě podporuje prospěchovým 
stipendiem.
Škola ve Vítkově stále bojuje s počty žáků, ale pravdou 
je, že za poslední dva školní roky se daří obory přiměřeně 
naplnit, tento školní rok se podařilo dokonce otevřít dva 
1. ročníky, k čemuž přispěla nemalou měrou i spolupráce 
s městem Vítkov a také již výše zmíněné stipendium.
Žák získá právo na poskytnutí prospěchového stipendia, 
když je žákem naší střední školy a podporovaného obo-
ru (Automechanik, Kuchař-číšník), pokud je jeho chování 
na vysvědčení hodnoceno stupněm 1 (velmi dobré) a po-
kud výše jeho omluvené absence nepřekročí 20 %. Výše 
prospěchového stipendia může být vyplácena ve třech 
úrovních a závisí na hodnocení žáka za pololetí školního 
roku.
Žák si tak může přijít na 1 000 Kč, když v daném po-
loletí prospěl a současně je hodnocen v odborném vý-
cviku nejhůře stupněm dobrý; na 2 000 Kč, pokud pro-
spěl s průměrem známek na vysvědčení maximálně 
2,4 a současně je hodnocen v odborném výcviku nej-

hůře stupněm chvalitebný a na 3 000 Kč, když prospěl 
s vyznamenáním a současně je hodnocen v odborném 
výcviku stupněm výborný.
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Byli jsme opět ve Vídni. Ukázat, co umíme

V měsíci březnu nastal dlouho očekávaný okamžik pro 
naše nejlepší kadeřníky a maséry. V rámci programu 
Erasmus+ pět žáků oboru Sportovní a rekondiční masér 
a pět žáků oboru Kadeřník vyrazili na krátkodobou mobi-
litu do Vídně. Hladký průběh celé stáže měla na starosti 
paní učitelka Mgr. Lenka Tymráková. Celkem 10 pracov-
ních dní žáci závěrečných ročníků pracovali ve vídeň-
ských salónech a sportovním klubu pod vedením mistrů 
svého oboru.
Stáž se jmenuje Rekvalifikace kadeřnic a masérů II 
(2022-1-CZ01-KA122-VET-000072440). Hlavním cílem 
těchto stáží je propojovat mladé lidi z celé Evropy, získá-
vat pracovní zkušenosti v zahraničí, odborně se vzdělá-
vat a zlepšovat se v komunikačních dovednostech v ci-
zím jazyce.
A jak se našim žákům dařilo, a co všechno ve Vídni zaži-
li? O tom se dočtete v příštím vydání zpravodaje.

Mgr. Jana Kellnerová, ředitelka SŠ Odry

 

 
a ukážeme vám,  

že jsme uměli a umíme! 
 

Střední škola  
Odry 

www.ssodry.cz 

Zástupci vedení města se během své krátké návštěvy 
setkali také s příjemci tohoto stipendia, osobně navštívili 
všechny třídy, i odborný výcvik kuchařů, kteří jim nachys-
tali výborné občerstvení. Pan starosta u této příležitosti 
žákům oznámil, že zastupitelstvo schválilo stipendium 

i na následující školní rok 😊. Věříme, že toto osobní se-
tkání bude pro naše žáky další motivací k získání nejvyš-
ší možné finanční podpory.

Mgr. Jana Kellnerová
ředitelka Střední školy, Odry, p. o. 
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V únoru proběhl víkend pro malé 
chovatele SE PSY A O PSECH. Děti 
se seznámily s různými psími sporty. 
Paní Vraníková předvedla Dogdan-
cing, na psím cvičišti se děti sezná-
mily se sportovní kynologií a zado-
váděly si se smečkou border kolií. 

V Domečku je navštívil pan Zlámal 
a představil plemeno německý kře-
pelák a zasvětil je do výcviku lovec-
kého psa. Paní Holá přišla s pejskem 
Mikim a pověděla dětem o jeho osu-
du týraného, opuštěného pejska 
a dlouhé cestě k získání jeho důvě-

ry. Dozvěděly se tak mnoho o životě 
psa i životě se psem. Našel se čas 
i na soutěže, kvízy a diskotéku. Moc 
a moc děkuji všem, kteří nám věno-
vali svůj čas - těm s pejskem i těm 
bez.

Za SVČ Hana Košarišťanová

sTředisko volného času

Víkend s pejsky

Příměstský tábor POKÉMON

Mladí florbalisté na klání v Novém Jičíně

Jako každý rok, tak i letos SVČ nemohlo nechat jarní 
prázdniny pro děti bez příměstského tábora. Volím si 
tebe POKÉMONE, byla jasná volba. Není nic lepšího 
než si užít týden zábavy při hrách, zažít dobrodružství 

při výletech a vyhrát souboje s rakeťáky. Čtrnáct hráčů 
s Pokémony zvládlo všechny výzvy a souboje a všichni 
byli zaslouženě odměněni.

Za SVČ Jindřich Bláha

V neděli 12. 3. se výběr našich mladých florbalistů zú-
častnil svého třetího turnaje sezony, tentokráte na pa-
lubovce Haly ABC v Novém Jičíně. Pro nás se jednalo 
o doposud nejtěžší měření sil. V rámci skupinové fáze 
jsme odehráli tři utkání, ve kterých jsme narazili na vý-
běry Bernartic u Oder, Valašského Meziříčí a domácího 
Nového Jičína. Chlapci podali po všech směrech bojov-
ný výkon na hranici vlastních možností, nastříleli spoustu 
branek, vzadu nás drželi skvělí brankáři. 

V semifinále jsme po přesvědčivém výkonu porazili do-
mácí Fokus Nový Jičín poměrem 4:1. Ve finále nás poté 
čekal přemožitel ze skupiny (2:3) – Valašské Meziříčí. 
Nutno dodat, tento výběr byl složen z registrovaných hrá-
čů FBK Valašské Meziříčí, což bylo jasně znát zejména 
na individuálních dovednostech jednotlivých hráčů sou-
peře. Dvě třetiny zápasu jsme se drželi na dostřel jediné-
ho gólu, v posledních minutách nám však bohužel došly 
síly a soupeř nás v krátkém čase jasně přestřílel s koneč-
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Stříbrní florbalisté na domácí půdě

ným výsledkem 1:6.   
Druhé místo je pro nás skvělým výsledkem. Brankář Do-
minik Holub navíc za své 
parádní výkony získal 
individuální ocenění pro 
nejlepšího gólmana tur-
naje. Hráče je potřeba po-
chválit odvedené výkony, 
týmového ducha a zdaři-
lou reprezentaci našeho 
SVČ, zvláště s vědomím, 
že rovnali síly s papírově 
mnohem silnějšími sou-
peři. 

J. Zatloukal, trenér

Sobota 1. dubna v budišovské sportovní hale patřila flor-
balu. Naše Středisko volného času uspořádalo turnaj 
pro osm celků, složených z neregistrovaných hráčů ve 
věku 12–15 let. Turnaje se účastnila družstva z Ostravy-
Moravské Ostravy, Hradce nad Moravicí, Oder, Vítkova 
a z hanáckého Tovačova, který poskládal rovnou tři muž-
stva. 
Naši borci nastoupili do turnaje bez indisponovaného 
kapitána Aleše Krásy. Ve skupině nejdříve remizovali 
s Tovačovem (1:1), poté porazili Ostravu (2:0) a Hradec 
nad Moravicí (3:1). V semifinále jsme narazili na další 
výběr Tovačova, který jsme vyřadili po výsledku 2:1. Ve 
finálovém utkání nás čekaly doposud neporažené Odry. 
Zápas byl velice vyrovnaný, v polovině utkání jsme sice 
vedli o dvě branky, v posledních minutách hry jsme bo-
hužel o vedení přišli a čekalo nás prodloužení. Po nervy 
drásajícím průběhu, kdy jsme dokonce inkasovali bran-
ku, vyrovnal minutu před koncem prodloužení krásnou 
trefou Lukáš Bečica. Osud k nám však byl nemilosrdný, 
po chybě v obranném pásmu přišla, jako špatný aprílový 
žert, branka do naší sítě – přesně jednu sekundu před 
koncem prodloužení – 3:4! Stříbrné umístění tak mělo 
velmi hořkou pachuť. 
Nutno dodat, že nejdůležitější zápasy vyřazovací části 
jsme odehráli oslabení bez našeho do té doby nejlepšího 
hráče Pepy Holuba, který musel odejít k zápasu za re-
zervní fotbalový tým. Bohužel. 
Musím hráče pochválit za obrovské nasazení, které dali 
do každého zápasu a také za předvedenou hru. Přítomní 
diváci by mi jistě dali za pravdu.  Vzhledem k tomu, že 

kluci se tomuto sportu věnují hodinu a půl týdně, větši-
na s ním začala až někdy na II. stupni ZŠ (někteří letos 
v září!), výsledky měli letos parádní – v současné sezo-

ně jsme se účastnili čtyř 
turnajů, ze kterých jsme 
dvakrát vybojovali prven-
ství, dvakrát jsme byli 
druzí. Hoši, díky!

Jakub Zatloukal, trenér

 Tým hrál ve složení: Be-
čicovi Aleš a Lukáš, Bar-
tošek Jakub, Lupík Jan, 
Tokár Kristián, Holub Jo-
sef, Holub Dominik (G), 
Grycko Jan, Stránský 
Václav a Hegr Vojtěch.  
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Přestože nám počasí příliš 
nepřálo, nic nás neodradi-
lo a sešli jsme se v pátek 
3. března ve společenském 
domě Dřevák, abychom 
společně oslavili Masopust. 
Setkali jsme se zde v rámci 
všech našich služeb, a díky 
tomu byl průvod masek 
opravdu obrovský. Od med-
věda, koně, cikánek až po 
kominíka či žida. Všechny 
tyto masky řádily a dováděly, přednášely básničky a zpí-
valy z plných plic. K tanci a zpěvu nám na harmoniku 
hrála a zpívala paní Golová, která všechny uchvátila. 
A co by to bylo za masopust bez koblih? Ty pravé ma-
sopustní koblihy a vdolky si pro nás připravily naše ku-

chařky a my jim tímto moc děkujeme. Všem uživatelům 
se masopustní rej moc líbil a už se těší, jaké masky si pro 
ně připravíme na příští rok.

Bc. Marcela Pražáková, sociální pracovnice
Domov Letokruhy, příspěvková organizace

Příchod nového uživatele k nám do Domova Letokruhy 
je pro všechny zaměstnance velice důležitým okamži-
kem a musí se na to náležitě připravit. Víme, že změny 
mohou u seniorů vyvolávat stres a zmatek, a tak se na 
tento den připravují všichni zaměstnanci bez rozdílu. 
Kuchařky přeci musí znát oblíbené jídlo uživatele, údrž-
bář namontovat televizi či rádio dle přání a pečovatelky 
s pomocí rodiny vyzdobit pokoj tak, aby mu co nejvíce 
připomínal „domov“, protože o to nám tady jde přede-
vším, aby se cítil jako doma. Proto sociální pracovnice 
již při nástupu zjišťují zvyky a přání, kterými se poté 
u nás snažíme co nejvíce přizpůsobit. Spíte rádi dlou-
ho? Máte rádi kávu s mlékem? Nesnášíte rýži? Není 
problém! V tom všem a v mnohém dalším se Vám bude-
me snažit vyhovět. 
Přijímání nového uživatele je zdlouhavý proces, kterému 
však věnujeme maximální pozornost. Nejprve je potřeba 
si k nám podat žádost, tu naleznete na našich webových 
stránkách, nebo na nástěnkách Domova Letokruhy. Po-
kud byste s jejím vyplněním potřebovali pomoct, sociální 
pracovnice Vám osobně nebo telefonicky velmi ochotně 
poradí. 
K žádosti je také potřeba doložit lékařskou zprávu. Jsme 
totiž domov se zvláštním režimem a přijímáme muže 
a ženy od 65 let, kterým byl diagnostikován některý druh 
demence. Takto vyplněnou a odevzdanou žádost posu-
zujeme, zda jsme schopni se o nové zájemce postarat, 
a pokud je vše v pořádku, zařadíme Vás na seznam zá-
jemců a pošleme dopis jakožto oznámení.
V případě uvolnění místa procházíme žádosti a posuzu-
jeme je podle aktuálnosti, sociální potřebnosti a vhod-

nosti daného místa. Víme, že nástup je pro některé zá-
jemce už tak složitý, a tak se snažíme myslet i na to, 
s kým například bude sdílet pokoj, chodbu či jídelnu. 
Pokud o zájemci o službu víme, že má rád klid, nevybe-
reme k němu někoho, kdo v noci mluví ze spaní… 
Poté následuje takzvané sociální šetření, což znamená, 
že se sejde sociální pracovnice, zdravotní sestra, seni-
or a případně jeho rodinný příslušník. Snažíme se, aby 
toto setkání proběhlo v přátelském duchu v přirozeném 
prostředí, tedy u seniora doma. Jde o vlídné setkání, 
kde pracovníci domova zjišťují bližší informace, a kde 
se senior může zeptat na cokoliv, co ho tíží na mysli. 
Společně se domluvíme na datu nástupu a stěhování. 
Toto může vyděsit každého, nejen seniora, ale také 
jeho rodinu, proto se snažíme být co nejvíce nápomoc-
ní a ulehčit tuto situaci. Chceme, aby se u nás senior 
cítil příjemně a měl pocit, že se na nás může kdykoliv 
a s čímkoliv obrátit. Před příchodem nás v Domově Le-
tokruhy může také osobně navštívit a my mu rádi ukáže-
me naše prostory, jeho budoucí pokoj apod.
Den nástupu je tedy pro všechny zaměstnance důleži-
tým dnem, na který se musí řádně připravit. Jakmile se-
nior přijde, snažíme se jej vnímat jako novou osobnost, 
poslouchat jeho dojmy, zkušenosti a přání. Nechceme 
měnit jeho zvyky, naopak se snažíme vytvořit pro něj 
nový bezpečný domov. Seznámíme ho s jeho novým po-
kojem, spolubydlícími, zaměstnanci, a to vše v poklidu, 
třeba u šálku kávy.
Náš Domov Letokruhy se může pyšnit několika zvlášt-
nostmi. Dobrým zvykem u nás je, že každý oslavenec 
od nás obdrží kytičku, a v den narozenin kuchařky uvaří 

Jak se žije v Domově Letokruhy?

Zájmová sdružení, sporT

Masopust
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Masopust v Guntramovicích
Masopustní průvod, v čele s medvě-
dem, kterého mimo masek doprová-
zel i vytrvalý déšť, jste mohli potkat 
18. února 2023 v Guntramovicích. Ob-
chůzka byla zakončena ve škole po-
chováním baskřídlovky. Za zvuku smu-
tečního pochodu vešel do sálu průvod 
s baskřídlovkou uloženou na márách. 
„Farář“ pronesl smuteční řeč, přerušo-
vanou vzlykáním a nářkem plaček. 

Teď, když baskřídlovku pohřbíváme, 
křesťanský zvyk vykonáme.

Je to chvíle k zamyšlení  
a života napravení.

Teď je ještě masopust, od středy však 
pouze půst.

Masopust je čas dovádění, tancování 
a skotačení.

Když však baskřídlovku pochováme, 
rozvernost tím odkládáme.

Poté byla naše drahá baskřídlovka 
„Barbora Masopustová, roz. Skřípavá“ 
uložena na 40 dní k odpočinku. Nyní 
i v Guntramovicích nastalo období 
půstu, které bude trvat až do Veliko-
noc.

Za SDH Guntramovice 
Růžena Košarišťanová

jeho oblíbené jídlo na přání. Pokud se uživatel rozhodne 
své narozeniny slavit, připravíme mu oslavu s dortem, 
pohoštěním a dárky, přesně tak, jak se patří. 
Jsme domov se zvláštním režimem a demence kterého-
koliv druhu mění vnímání osoby, kterou postihla, avšak 
smysly a emoce zůstávají. Proto jsme certifikované pra-
coviště bazální stimulace a uplatňujeme v každodenní 
praxi nejen její principy, ale také principy smyslových 
aktivizací, ať už jde o rozpékání topinek, loupání čes-
neku či smažení palačinek. Spolupracujeme také s dob-
rovolníky, kteří nás v rámci canisterapie a animoterapie 
navštěvují několikrát do měsíce. 
Náš domov podporuje mezigenerační setkávání, a proto 
nás pravidelně několikrát do roka navštěvují děti z ma-
teřské a základní školy, či z dětského domova se svými 

vystoupeními. Pracujeme také s prvky psychobiografic-
kého modelu, což znamená, že dbáme na životní příběh 
seniora. S některými seniory pracujeme na tvorbě vzpo-
mínkové knihy „Babičko, dědečku, vyprávěj“. Snažíme 
se dodržovat tradice, čehož se týká pořádání našich již 
tradičních akcí jako stavění a kácení májky, masopust, 
vinobraní a mnoho dalšího. 
Kromě toho pořádáme mimo jiné výlety pro naše uži-
vatele i mimo město Budišov a jeho blízké okolí. V loň-
ském roce jsme navštívili arboretum Nový Dvůr, nebo 
vánoční jarmark v Opavě. Cílem našeho Domova Leto-
kruhy je poskytovat péči kvalitně a přizpůsobit ji každé-
mu našemu uživateli.

Bc. Marcela Pražáková
Domov Letokruhy, p. o.

Discgolfové polety
Milí čtenáři, 
v minulém čísle Vám Lukáš krásně popsal, proč je dob-
ré hrát discgolf. A já se pod to rád podepíšu. Není nad 
to si po náročném dni v práci vyčistit hlavu v krásné pří-
rodě a zároveň udělat něco pro své tělo, které to jistě 
ocení. Navíc se můžete v rodinném nebo přátelském 
kruhu náramně pobavit a hecovat k lepším výsledkům. 

Ale to je na každém z Vás. My tu jsme stále a stále 
chodíme házet těmi kulatými a placatými kolečky. Tak 
se stačí přidat 😊.
Nejkrásnější období našeho sportu právě začíná a my 
se už těšíme na první turnaje. Zároveň nám začne prá-
ce v parku, kdy je třeba jej pořádně uklidit od odpadků, 
popadaných větví, následků aktivit divočáků a i malinko 
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Dne 18. 3. 2023 v 15:00 proběhla výroční členská 
schůze našeho místního včelařského spolku Budi-
šov nad Budišovkou v Hospůdce Na Konírně. Po 
přednesení zpráv členů výboru spolku a volné de-
batě o tom, co nás jako včelaře trápí, nebo naopak 
těší, se nám podařilo získat nového člena do vedení 
výboru, a to paní Ludmilu Ježovou, která nám nově 
bude zastávat funkci místopředsedy spolku. V sou-
časné době má spolek 25 členů, kteří obhospodařují 
584 včel na území Budišova, Svatoňovic, Starých 
Oldřůvek, Podlesí, Guntramovic a okraje vojenské-
ho prostoru Libavá. Pro všechny zájemce o místní 
med či jiné včelí produkty nás neváhejte kontaktovat 
(tel. 774 574 597 -  jednatel spolku) a rádi vám vy-
jdeme vstříc. 

Místní včelaři

Závody v rybolovné technice
Dne 11. 3. 2023 se ve 
sportovní hale v Budi-
šově nad Budišovkou 
uskutečnilo halové mis-
trovství České republiky 
v Rybolovné technice. 
Závod se konal pod zá-
štitou ČRS ÚS pro se-
verní Moravu a Slezsko, 
Rady ČRS Praha a ČRS 
místní organizace Vít-
kov. 
Turnaje se účastnilo 90 
závodníků z osmi krajů 
ČR. Závodilo se ve třech 
disciplínách: Arenberg, 
Skish a Muti Skish, a to 
v kategoriích mladší 
žáci, starší žáci, mladší 
žákyně, starší žákyně, junioři, juniorky, muži a ženy. 
Mladí rybáři z ČRS MO Vítkov se umístili následovně: na 
2. místě v kategorii starších žáků se umístil Tomáš Oplt a na 
16. místě Dominik  Turoň. Na 1. místě v kategorii mladších 
žáků se umístil Ladislav Boček. V kategorii juniorek se na 
2. místě umístila Anna Škrobánková. 
Celá tato úspěšná akce se konala za podpory sponzorů, a to 

Včelaři informují

prostřihnout zeleň. No standardní 
jarní servis. Letos nám hodně práce 
ušetřili chlapi z technických služeb, 
kteří za pomocí těžké techniky po-
rovnali ta nejhorší místa po divočá-
cích. Ti letos dali parku pěkně za-
brat a ručně bychom to dělali snad 
až do podzimu. Takže tímto jim veli-
ce děkujeme. 
Sice se zdá, že květen je daleko, 
ale už jsme zahájili přípravy na náš 
první druholigový turnaj v Budišově, 

který bude 27. a 28. května. Hledali 
jsme název turnaje, který by kore-
spondoval s Budišovem, a po vel-
mi výživné a vášnivé debatě jsme 
zvolili název Budišovská Břidla. 
Bude se jednat o dvoudenní turnaj 
s kapacitou 95 hráčů. Jelikož je to 
druhá liga, tak už tu nebudou žád-
ná ořezávátka, ale samí zkušenější 
hráči. Takže musíme hřiště náležitě 
připravit, protože soutěžní řád Čes-
ké Discgolfové Asociace nám sta-

novuje určitá pravidla pro pořádání 
druhé ligy. Tak se musíme pochlapit, 
aby to stálo za to.  
Počasí už nám přeje, proto jsme 
rádi, že už můžeme provětrat děti 
v kroužku. Po zimní pauze je to 
vždy těžké, ale věřím, že se do tem-
pa dostaneme a budeme se zlepšo-
vat. Stále je co zlepšovat, a to nejen 
u dětí, ale i u nás samotných.
Tak ať to lítá, vážení!!!

Za DGC Flying Dragons Jiří Hroch

města Vítkova, města Budišova nad Budišovkou 
a společnosti Verdatex Group s.r.o. Všem účastní-
kům a hlavně sponzorům děkujeme.

Za ČRS MO Vítkov vedoucí  
mládeže Martina Janečková
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I když v zimních měsících nezahá-
líme a cvičit chodíme i ve sněhu, 
ten pravý start sezóny přijde až 
s tím, jak z okolních polí a luk za-
čne mizet sníh. Letos přibylo aktiv-
ních členů, současně je nás 18, ale 
protože většina má víc než jednoho 
psa, tak jsem napočítala 27 zvířátek 
na výcvik. Naštěstí nikdy nemůžou 
v daný čas přijít všichni, ale i tak 
je to pořádná porce pro šlapání ci-
zích stop, dohled na poslušnostech 
a maxipráce pro figuranta. 
Náhoda tomu chtěla a štěstí nám 
přálo, když se do Budišova přistěho-
vala mladá kynologická rodinka a ej-
hle…, ono to zkušená výcvikářka 
a figurant. Proto znovu můžeme zá-
jemcům z řad veřejnosti nabídnout 
výcvik základní poslušnosti, infor-
mace najdete na stránkách klubu. 
Na jednu únorovou sobotu se ohlá-
sila návštěva chovatelského krouž-
ku, a i přes nepříliš příznivé počasí 
děti statečně přišly. Viděly ukázky 
obran, jak pes musí najít záškod-
níka, jak psovodovi prozradit jeho 
úkryt, jak hlídat, aby lump neutekl… 
A i když má zle vypadající a zuřivě 
štěkající pes v hlavě „sežrat!“, ne-
smí se provinilce ani dotknout, natož 
ho kousnout. To může až na povel 
a jen do přesně určených a chrá-
něných míst figuranta. No psi obra-
náři na mazlení moc nejsou, ne že 
by dětem ublížili, ale menší človíčci 
mají raději menší tajtrlíky. Naštěstí 
v ten den přijel Vašek se svými pěti 
borderkami a nevím, kdo si to užil 
víc. Děcka si pohrála, borderky byly 

šťastné a Vašek bez práce. 
Na závěr se bohužel mu-
sím rozloučit smutnou 
zprávou, za duhový most 
odešel dlouholetý člen, 
laskavý a pohodový člo-
věk s velkým smyslem pro 
humor, náš „děda“ pan Ar-
nold Křikala. Vždy měl pro 
nás začínající cenné rady 
a povzbuzení, a i když už 
mu zdraví nedovolilo za 
námi chodit, často jsme na 
něj vzpomínali a vzpomí-
nat budeme. Snad se tam 
někde nahoře shledá i se 
všemi svými pejsky…

Mgr. Lenka Galová

Na startu
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Šachová sezona pomalu spěje ke svému závěru. V době 
vydání tohoto čísla BZ už zřejmě budou známy koneč-
né výsledky krajské soutěže, a tím pádem i skutečnost, 
jestli se náš oddíl Pogo Budišov v kraji udrží i pro příští 
sezonu. Prozatím se musíme spokojit s konstatováním, 
že zbývá odehrát poslední utkání, které vše rozhodne. 
Od posledního vydání BZ jsme odehráli další 3 utkání: 
se silnějšími týmy z Rýmařova a Města Albrechtice jsme 
sice vzdorovali, ale nakonec marně. Klíčový zápas jsme 
odehráli v předposledním kole s Kravařemi, ale ani zde 
konečná remíza 4-4 nic nevyřešila. 
Před posledním kolem máme v tabulce 5 bodů a nachá-
zíme se na 9. místě. Stejný počet bodů má i na 10. místě 
Krnov B a na 11. místě jsou se 4 body Kravaře. Bude to 
drama do posledního tahu.

Krajská soutěž MKŠS 2022/2023 – skupina „A“
Kolo Datum Utkání

1. 16/10
2022

Pogo Budišov
Šachy Krnov „A“ 4-4 

2. 06/11
2022

TJ Fulnek
Pogo Budišov 5,5-2,5

Šachový koutek

Velikonoční obřady Inzerce

Zelený čtvrtek   
6. 4. Budišov nad Budišovkou 17:00 hod.

Velký pátek 
7. 4. Budišov nad Budišovkou 15:00 hod.

Svátost smíření:   
fara Budišov nad Budišovkou 9–11 hod.

Bílá sobota
8. 4. Budišov nad Budišovkou 18:00 hod.

Neděle
9. 4. Guntramovice 8:00 hod.

Budišov nad Budišovkou 9:30 hod.

Trošku zajímavostí z činnosti STP
Dne 14. března se konala výroční členská schůze, kde 
byl zvolen nový výbor, a to na dalších 5 let. Předsedkyní 
byla znovu zvolena paní Matýsková Ilona, místopředsed-
kyní paní Nečasová Olga, hospodářkou paní Hrčková 
Dana a náhradníkem pan Opletal Pavel.
Dalšími členy výboru byly zvoleny dámy Barošová, Kotzi-
ánová, Orságová, Adamčíková, Halamíčková, Honzíko-
vá a Myšková.
Tímto chci poděkovat předchozímu výboru za dosavadní 
práci a zároveň chci popřát novému výboru hodně úspě-
chů ve spolku.
Nyní několik zajímavostí k plánovaným aktivitám:
• od konce dubna plánujeme výjezdy do Vítkova, 

abychom si zahráli šipky, a sice by se jednalo vždy 
o 4. úterý v měsíci (zájemci se hlásí u paní Matýsko-
vé, na tel. 605913863);

• dále plánujeme ještě jednu skupinu na bowling, a sice 
by se jednalo pravděpodobně o druhé pondělí v Mo-
ravském Berouně – čtěte prosím pozorně vývěsku, 
kde budou informace vyvěšeny;

• pro zájemce bychom mohli uspořádat v místní základ-
ní škole dvouhodinový kurz pro práci na internetu – 
cena se pohybuje kolem 2 500 – 3 000 Kč, zájemci se 
prosím hlaste u paní Matýskové, aby bylo zřejmé, zda 
se tento kurz má zařídit.

Za STP Ilona Matýsková

3. 20/11
2022

Pogo Budišov
ŠK TJ Dolní Benešov „C“ 3-5 

4. 04/12
2022

Šachy Krnov „B“
Pogo Budišov 3,5-4,5 

5. 15/12
2022 volno  

6. 08/01
2023

Pogo Budišov
Slezan Opava „B“ 2-6 

7. 22/01
2023

ŠKTP Hrabyně
Pogo Budišov 4,5-3,5

8. 05/02
2023

Pogo Budišov
ŠO Jiskra Rýmařov 2-6 

9. 19/02
2023

TJ Tatran Město Albrechtice
Pogo Budišov 5,5-2,5

10. 05/03
2023

Pogo Budišov
SK Kravaře 4-4 

11. 26/03
2023

ŠK Orel Opava „A“
Pogo Budišov  

Slavomír Jaššo
ŠK Pogo Budišov n. B.

Ceník
Zveřejnění kulturních, společenských 
a sportovních akcí v rozsahu: název akce, 
termín, místo, čas, pořadatel, kontakt na 
pořadatele (nevztahuje se na akce konané 
v rámci předvolebních kampaní)

zdarma

Inzerce – reklamní plocha:
řádková inzerce
1/4 strany A4 
1/2 strany A4 
celá strana A4

 
zdarma

   500 Kč
1 000 Kč
2 000 Kč

Akce pořádané nebo spolupořádané Městem Budišov 
nad Budišovkou či Střediskem volného času jsou od 
této platby osvobozeny.
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605 507 609Masarykova 49

Nejširší nabídka zájezdů od více než 300 CK za nejvýhodnější ceny

s námi světs námi svět
Objevujte
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- Jsi muž či žena starší 18-ti let? 
- Chceš pomáhat ostatním v nouzi? 
- Máš chuť a vůli učit se novým věcem? 
- Zároveň ti nevadí obětovat trochu svého volného času? 

 

Náš sbor dobrovolných hasičů hledá nové členy do svých řad. Na oplátku ti můžeme nabídnout 
pravidelné školení první pomoci lektory zdravotnické záchranné služby, práce se špičkovou technikou, 

trocha adrenalinu a především skvělý pocit z pomoci či záchranny osob, nebo majetku druhých.
 

 Pokud máš zájem, nebo chceš další informace, ozvi se nám! Rádi tě mezi námi přivítáme a 
vše ukážeme. Scházíme se každou neděli v 18 hodin na naší hasičské zbrojnici. 
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